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Labs karš ir daudzreiz sliktāks par sliktu mieru
Tajā drūmajā 1949. gada 25. martā 
tika izdarīts noziegums pret cilvēci, 
citādāk es to nosaukt nevaru. Bet 
kāpēc tas tika izdarīts? Un kas tam ir 
par iemesliem?   

Esmu daudz lasījis un domājis par 
to, un esmu sapratis vienu lietu – tā 
bija mūsu uzticēšanās. Mēs tajā laikā 
bijām novārdzināta valsts. 1945. gads. 
Ir Kurzemes cietoksnis. Ir Kurzemes 
karavīri, kas cīnās pret iekarotāju. Tad 
pienāk 1945. gada 8. maijs un visas 
varas saka: „Mēs noliekam ieročus. 
Karš ir beidzies.” Mēs neesam ieka-
roti. Mēs paši noliekam ieročus. Mēs 
uzticamies varai, kas atrodas aiz Aus-
trumu robežas, tajā laikā – Padomju 
Savienībai. Un domājām, ka tas būs 
tā kā normālās pasaules valstīs pie-
ņemts – uzvarētājs uzvarēto netiesā. 
Bet izrādās, ka šai varai nepietiek līķu, 
šai varai nepietiek problēmu, tai ir 
nepieciešams vergu darbs – Krievijā, 
raktuvēs utt. lai glābtu savu bezcerīgo 
ekonomiku. Mēs viņiem uzticējāmies, 
lūk,– rezultāts. 

Mēs uzticējāmies arī Rietumiem. 
Cerībā, ka Kurzemi glābs. Rietumi arī 
paskatījās uz citu pusi. Ko darīt – tā ir 
uzticēšanās…

Tagad es gribētu pateikt, ko darīt 
šādās situācijās. Ko darīt šodien? 
Pirmkārt, mums ir jābūt stipriem. 
Stipriem tā, lai pat maziem esot, 
mums neviens nemēģinātu, neuzdro-
šinātos uzbrukt. Mums jābūt gudriem. 
Jebkuras attiecības, gan ar Rietumiem, 
gan Austrumiem  mums šodien ir ne-
pieciešamas. Mums jāstrādā kopā ar 
tiem. Es vienmēr esmu teicis, ka labs 
karš ir daudzreiz sliktāks par sliktu 
mieru. Arī tas mums ir nepieciešams. 
Ja mums būs abi šie priekšnoteikumi, 
tad mēs būsim arī bagāti. Un ja mēs 
būsim bagāti, mēs būsim vareni. 

Mums ir piemēri. Ir tāda maziņa val-
stiņa Izraēla, kurai apkārt ir šausmīgi 
daudz ienaidnieku. Tur katru rītu 
meitenes mostas ar ieročiem pie gul-
tas. Tur katru mēnesi kaut ko uzspri-
dzina, tur viņus apšauda ar raķetēm. 
Ekonomiskie sakari ar kaimiņvalstīm 
vispār nav nekādi. Bet tā ir viena no 

varenākajām valstīm uz šo brīdi. Tā ir 
mazāka par Latviju. 

Ar ko tad mēs esam sliktāki? Ar to, ka 
mēs klausāmies mūsu valdības vaidos 
par to, kas ir noticis? Par to, ka mēs 
nespēsim iztikt bez ekonomiskiem 
sakariem ar Austrumiem. Par to, ka 
krīze atkal ir klāt. Diezgan muļķīgi, 
man tā liekas. Ja jau mēs paši neko ne-
darīsim un tikai vaidēsim, tad mums 
arī nekas nebūs. 

Manā saprašanā mēs, mūsu novadā 
esam uz pareizā ceļa. Mēs darām – 
labi vai slikti, bet darām. Mums iz-
dodas, reizēm neizdodas. Strīdamies, 
kasāmies, bet ejam uz priekšu. Mēs 
cenšamies arī savas ģimenes padarīt 
bagātākas un gudrākas. 

Zināšanas ir ārkārtīgi nepieciešamas, 
tāpēc Garkalnes skola pašlaik tiek pār-
būvēta, Upesciemā arī viss tūlīt notiks. 
Un notiks tad, ja mēs būsim gudri, ja 
mēs pratīsim saglabāt attiecības gan ar 
Austrumiem, gan Rietumiem. 

Uz šo brīdi mūsu drošības garants, 
neapšaubāmi, ir daudz liekāks nekā 
1949. gadā. Mēs esam NATO un Eiro-
pas Savienībā. Mums ir euro un mēs 
diezgan droši varam skatīties nākotnē. 
Kā teica slavenais krievu žurnālists 
Pozners, Latvija varot neuztraukties, 
jo Krievija arī neesot pašnāvniece, 
lai karotu ar NATO. Tas bija Pozne-
ra viedoklis. Maza, īpatnēja cilvēka, 
kas šobrīd vada Krieviju, viedoklis, 
protams, nav Poznera viedoklis – tas 
vairāk velk uz Napoleona viedokli. 

Beidzot šo runu, gribētu teikt, ka šie 
upuri nav bijuši veltīgi. Cilvēki, kas 
atgriezās no Krievijas un izdzīvoja, 
kļuva stiprāki un uzcēla šo mūsu 
valsti – kāda mums viņa tagad ir. Es 
gribētu, lai tā kļūtu vēl labāka un jau-
kāka, stiprāka un gudrāka. Un tagad 
pieminēsim viņus ar klusuma brīdi…

Mārtiņš Gunārs Bauze-Krastiņš,
Garkalnes novada Domes priekšsēdētājs 

Garkalnes Televīzijas reportāžu
“Komunisma upurus pieminot”
skatieties garkalne.lv/tv
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materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību 
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Biedrības ”Partnerība „Zaļā vārna”” paziņojums

Biedrība ”Partnerība „Zaļā vārna”” izsludina atklāta konkursa projektu iesniegumu pieņemšanas 5. kārtu Lauku attīstības pro-
grammas 2007.-2013.gadam pasākuma “Vietējās attīstības stratēģijas” ietvaros apstiprinātās vietējās attīstības stratēģijas 
ieviešanai. 

Projektu iesniegumu pieņemšana notiks no 2014.gada 14.aprīļa līdz 14.maijam.

5.kārtā pieejamais publiskais finansējums ir EUR 26714,58.

Projektu iesniegumi jāiesniedz Garkalnes novada Domes telpās, Brīvības gatvē 455, Rīga, LV-1024, 24.kabinetā, 
Gundaram Krievam, e-pasts: gundars.krievs@garkalne.lv ; mob.tālrunis 29426797. Projekta iesniegumu, elektroniska doku-
menta formā, parakstītu ar elektronisku parakstu un apliecinātu ar laika zīmogu Elektronisko dokumentu likumā noteiktā kārtībā, 
var iesniegt sūtot uz e-pastu lad@lad.gov.lv. Projektu iesniegumu pieņemšana notiks Eiropas Lauksaimniecības fonda lauku 
attīstībai atbalsta ieviešanai Latvijā 2007.-2013. gadam rīcības projekta pasākuma „Teritorijas attīstības stratēģijas” ietvaros.

413.pasākums „Lauku ekonomikas dažādošana un dzīves kvalitātes veicināšana vietējo attīstības stratēģiju īstenošanas 
teritorijā”.

 Aktivitāte: „Iekārtu, tehnikas, aprīkojuma, informācijas tehnoloģiju un programmu nodrošinājuma iegāde un uzstādīšana un 
infrastruktūras izveide sabiedrisko aktivitāšu (tajā skaitā apmācību un interešu klubu, kultūras, vides aizsardzības, sporta un cita 
brīvā laika pavadīšanas aktivitāšu) dažādošanai vietējiem iedzīvotājiem”

2.Rīcība „Atbalsts iedzīvotāju un dažādu pārstāvju (bērnu, pusaudžu, pensionāru, invalīdu un citu) interešu aizsardzība, 
t.sk. , tiem nepieciešamo telpu un materiāltehniskās bāzes (aprīkojuma un inventāra) nodrošināšanai, sabiedrisko aktivitāšu 
realizēšanai”. Pieejamais finansējums – 13357,58 EUR.

Mērķis – Attīstīt iedzīvotāju un dažādu sabiedrības pārstāvju interešu aizsardzību un sabiedrisko aktivitāšu realizēšanu Biedrības 
„Partnerība „Zaļā vārna”” darbības teritorijā.

Risinājumi – Iekārtu, tehnikas, aprīkojuma, informācijas tehnoloģiju un programmu nodrošinājuma iegāde un uzstādīšana un 
infrastruktūras izveide, nodrošinot atbalstu iedzīvotāju un dažādu sabiedrības pārstāvju (bērnu, pusaudžu, pensionāru, invalīdu, 
sieviešu un citu) interešu aizsardzību.

5.Rīcība „Kultūrizglītības apgūšanai nepieciešamo materiālo resursu nodrošināšana un pieejamība visiem cilvēkiem neatkarīgi 
no tā, kādas ir viņu spējas, vajadzības un sociālais, fiziskais, garīgais stāvoklis.” Pieejamais finansējums – 13357,00 EUR.

Mērķis – Attīstīt kultūrizglītības apgūšanu Biedrības „Partnerība „Zaļā vārna”” darbības teritorijā.

Risinājumi – Iekārtu, tehnikas, aprīkojuma, informācijas tehnoloģiju un programmu nodrošinājuma iegāde un uzstādīšana un 
infrastruktūras izveide kultūrizglītības pieejamībai vai dažādošanai vietējiem iedzīvotājiem. 

Projekta atbilstības kritēriji vietējai attīstības stratēģijai par katru rīcības plānā iekļauto rīcību

Iesniegto projektu iesniegumu atbilstības vērtēšana notiek, piešķirot katrā atbilstības vērtēšanas kritērijā noteiktu punktu skaitu 
no 0 līdz 2 (0= “neatbilst”, 0,5= „vāji”, 1= “apmierinoši”, 1,5 = “labi”, 2 = “ļoti labi”), 

*1.kritērijs tiek vērtēts pēc skalas no 0 līdz 2 (“0” – “neatbilst”; “2” –“atbilst”).

Katrā Rīcībā iesniegtie projekta iesniegumi tiks vērtēti pēc sekojošiem kopīgiem kritērijiem:

Nr. p.k. Atbilstības vērtēšanas kritērijs Maksimālais 
punktu skaits

1. Projekts ir atbilstošs vietējās attīstības stratēģijas rīcības plānā noteiktajai rīcībai* 2
Ja kritērijs Nr.1. tiek novērtēts ar 0, tad projekts tālāk netiek vērtēts, saņem negatīvu atzinumu un kopējais punktu skaits 
netiek piešķirts, atzinumā norādot 0 punkti.
2. Projekta apraksts pierāda vajadzību veikt pārmaiņas un projekta nepieciešamība ir 

pamatota ar atbilstošiem radītājiem 2

3. Projekts ir nozīmīgs vietējā sabiedrībā un/vai mērķa grupas pārstāvjiem 2
4. Projektā ir norādīti atbilstoši un pamatoti sasniedzamie indikatori 2
5. Projektam ir plānota atbilstoša plānotās ietekmes un projekta budžeta attiecība 2
6. Projekts veicina sadarbību starp vairākām pašvaldību teritorijām vai dažādām 

organizācijām/iestādēm/uzņēmumiem 2

7. Projekta ilgtspēja ir novērtēta un pamatota 2
8. Projektā tiek plānotas atbilstošas aktivitātes projekta publicitātei un informācijas 

izplatīšanai 2

Specifiskie vērtēšanas kritēriji (iespēja saņemt papildus punktus):
9.1.

9.2.

Projektu konkursa 1. kārtā:
2 punkti ja ir iesniegts 1 projekts, 1 punkts ja ir iesniegti 2 projekti, 0 punkti ja ir iesniegti 
3 un vairāk projekti.
Projektu konkursa nākamajās kārtās tiek summēti iepriekšējās kārtās un esošajā kārtā 
iesniegtie projekti:
2 punkti ja ir iesniegts 1 projekts, 1 punkts ja ir iesniegti 2 projekti, 0 punkti ja ir iesniegti 
3 un vairāk projekti.

2

Maksimālais punkti skaits: 18
Ja projekts saņem mazāk par 50% no maksimāli iespējamā punktu skaita, tad projekts tiek noraidīts kā neatbilstošs Biedrības 
attīstības stratēģijai.

Specifiskais vērtēšanas kritērijs: 

Ja vairāki projekti ir ieguvuši vienādu punktu skaitu, priekšroka tiek dota projekta iesniedzējam, kurš projektu iesniedz pirmo reizi 
un/vai, ja vienas pašvaldības teritorijā vietējās iniciatīvas grupas iesniegušas vairākus projektus, priekšroku dodot projektam, kas 
ir vienīgais savā teritorijā, lai nodrošinātu vienmērīgu teritorijas attīstību. 

Ar Vietējās attīstības stratēģiju, rīcību mērķiem, plānotajām darbībām, projektu vērtēšanas kritērijiem un minimālo punktu skaitu 
pozitīva atzinuma saņemšanai var iepazīties Rīgā, Brīvības gatvē 455, Lauku atbalsta dienesta mājas lapā www.lad.gov.lv un 
Garkalnes novada domes mājas lapā www.garkalne.lv.

Biedrība „Partnerība „Zaļā vārna”” valdes priekšsēdētāja                                                                                               Ilesa Tiona       

Par ikgadējo pārreģitrā-
ciju bērnudārza rindā
Godātie vecāki, atgādinām, ka vecāki, kuri reģistrējuši bērnu rindā, 
līdz bērna piecu gadu vecumam vai līdz tam brīdim, kamēr bērnam 
tiek nodrošināta vieta pirmsskolas izglītības iestādē, katru gadu aprīlī 
veic pārreģistrāciju, ierodoties Garkalnes novada Domē. Ja vecāki ap-
rīļa mēnesī neveic pārreģistrāciju, bērns zaudē rindas kārtas numuru, 
proti, bērns nonāk rindas beigās un tiek reģistrēts ar attiecīgā gada 1. 
maiju, secīgi pēc iepriekšējā reģistrācijas stāvokļa.

Ja vecākiem attiecīgā gada aprīļa mēnesī nav iespēja ierasties 
Garkalnes novada domē bērna pārreģistrācijai, iesniegumu par 
pārreģistrāciju var iesniegt elektroniski uz e-pasta adresi  dome@gar-
kalne.lv, norādot bērna vārdu, uzvārdu, dzimšanas gadu, pirmsskolas 
izglītības iestādi, kuru plānojat apmeklēt, laiku, kad plānojat uzsākt 
apmeklējumu, un telefona Nr. saziņai neskaidrību gadījumā.

Iepriekš atvainojamies par sagādātajām neērtībām, tomēr šāda pro-
cedūra ļaus efektīvāk izmantot Domes rīcībā esošos resursus bērnu 
uzņemšanai Garkalnes novada pirmsskolas izglītības iestādēs.

Domes jurists J. Frišfelds
67800939; mob. 27871127; 29438437

!
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Guntars Kniksts man liekas ļoti nopietns 
cilvēks. Pēc pārunām pirms intervijas no-
lēmām, ka Kniksta kungs uz jautājumiem 
atbildēs rakstiski.

MB-K: No kurienes Tava dzimta ir nākusi, vai 
esi uzaudzis šeit?

GK: Manas dzimtas saknes ir Latgalē, bet 
pats esmu dzimis un audzis Cesvainē. 
Mācījies slavenajā Cesvaines pilī. Šobrīd 
jau trīspadsmito gadu ar ģimeni dzīvojam 
Langstiņos. Izvēle bija nejauša, pēc draugu 
ieteikuma, tomēr, pirmo reizi ierodoties 
Langstiņos uzreiz sapratām, ka tā būs īstā 
vieta. Man tiešām patīk šis novads, šī vide. 

MB-K: Kāda ir tava spilgtākā bērnības atmi-
ņa, kas ienāk prātā?

GK; Spilgtākā... Mana bērnība pagāja tādā 
slēgtā lokā. Mēs dzīvojām Cesvaines pienota-
vas teritorijā, kuras direktors bija mans tēvs. 
Reiz mēs ar draugu sadomājām iemācīties 
pīpēt, mums bija kādi seši gadi. No siera 
taras koka kastēm bijām izveidojuši „būdu”, 
kur arī uzpīpējām. Viss būtu būtu beidzies 
labi, ja darbiniekus nebūtu satraukuši dūmu 
mutuļi, kas vēlās no apmēram 500 kadrāt-
metru lielas koka taras kaudzes. Tajā brīdī 
visus vairāk satrauca potenciālās degšanas 
briesmas, nevis, ka divi bērni cenšās apgūt 
dzīves skolu. Acīmredzot vecāku audzināša-
nas stunda pēc šī gadījuma pielika punktu 
mūsu abu smēķētāju karjerai. Tā ir parasti, 
ka atmiņā vairāk paliek tie nedarbi, bet visu-
mā es biju paklausīgs un priekšzīmīgs bērns. 

MB-K: Vai ir kaut kas tāds, kas ir izmainījis 
dzīvi vai domāšanas veidu?

GK: Manu dzīvi un domāšanas veidu ir mai-
nījuši cilvēki. Man ir paveicies, ka savā dzīvē 
esmu saticis dažādus interesantus cilvēkus ar 
savu dzīves uztveri, pieredzi un filozofiju, kas 
man ir likuši aizdomāties un apgūt jaunas 
lietas, vairāk garīgās, nekā materiālās. Es 
domāju, ka tādā filozofiskā, garīgā izpratnē 
viss vēl tikai priekšā, jo pasaule mainās un 
cilvēkam ir jāmainās līdzi. 

MB-K: Kāds būtu tas virziens - filosofiskais?

GK: Tā ir filozofija par cilvēka dzīvi, par 
dažādām lietām, ko mēs darām, kapēc darām 
un kā to uztveram. Tā kā pēdējos piecus 
gadus esmu saistīts ar medicīnas nozari, tad 
kā piemēru minēšu cilvēka veselību. Parasti 
cilvēku ārstē ar klasisko medicīnu, taču ir 
otra metode – garīgā, kas netiek pietiekoši 
izmantota, bet ir ar lielu iedarbības spēku. Tu 
pieminēji Indiju, kuru nupat apceļoji. Tā ir 
viena no netradicionālās medicīnas tradīciju 
zemēm, kur cilvēka vispārējā stāvokļa uz-
labošanai ļoti daudz tiek izmantots garīgais 
spēks. Faktori, kas ietekmē cilvēka panāku-
mus un rezultātus dzīvē ir tā filozofija, kuru 
arī cenšos apgūt un pilnveidot.

MB-K: Kādi Tev ir hobiji un ko Tu dari šajā 
jomā?

GK: Man liekas, ka hobiju izpratnē cilvē-
kus var sadalīt sportistos un māksliniekos. 
Es esmu zināmā mērā mākslinieks. Esmu 
beidzu bērnu mākslas skolu Madonā. 
Kaut praktiski ar zīmēšanu vai gleznošanu 
nenodarbojos, uzskatu, ka ļoti liela vērtība 
ir izpratne par mākslu, ko šī skola man ir 
devusi. Tomēr mana pamata aizraušanās ir 
muzicēšana. Šobrīd mācos ģitārspēli. Tomēr 
jau kopš skolas gadiem spēlēju taustiņins-
trumentus, akordeonu. Cesvainē bija sava 
grupa, kurā spēlēju kādus piecpadsmit 
gadus. Tā spēlēšana grupā ļoti disciplinēja, 
jo bija regulāri mēģinājumi, spēlēšanas ballēs 
un citos saviesīgos pasākumos, tādēļ arī 
neatlika laika nerātnībām. Intersanti, ka līdz 

9.klasei skolas korī mani neņēma, jo neesot 
muzikālās dzirdes, tādēļ liels bija dziedāšanas 
skolotāja izbrīns, ieraugot mani uz skatuves 
dziedot un vēl spēlējot. Nākošā dienā tiku 
ieskaitīts korī. 

MB-K: Kāda stila mūziku Tu spēlē?

GK: Līdz šim spēlēju klasisko latviešu 
rokmūziku, šlāgerus, nedaudz ārzemju roka 
klasiku, tomēr šobrīd ir jauns pavērsiens 
manā stilā. Spēlēju grupā, kur tiek uzvesta 
rokopera. Tā ir atkal viena no dzīves veiks-
mēm, satikt cilvēkus, kas tev iemāca pievēr-
sties kaut kam jaunam. Rokoperas mūzika ir 
ļoti sarežģīta no spēlēšanas viedokļa. Tā kā 
neesmu mācījies mūzikas skolā, tad šeit sev 
iegūstu dziļāku izpratni un uztveri par mū-
ziku un tās stiliem. Tomēr joprojām pamatā 
palieku uzticīgs roka stilam.  

MB-K: Kā sauc to operu? 

GK: Rokopera “Krauklis” pēc Edgara Alana 
Po poēmas “Krauklis” motīviem. Pirmais 
uzvedums būs skatāms „Alā”. Tas, protams, 
nav “Lāčplēsis”, bet gana interesants projekts. 
Rokmūzikas entuziasts Aldis Putelis kopā ar 
savu grupu piecu gadu laikā visu to stāstu ir 
apaudzējis ar nopietnu mūziku. 

MB-K: Vai Tu lasi arī grāmatas un kāda ir 
tava mīļākā grāmata? 

GK: Ejot līdzi laikam, vide, šajā gadījumā in-
ternets un pārējā informācijas telpa ir tas, no 
kurienes es saņemu informāciju, jo tā ir vieg-
li un ātri iegūstama. Grāmata patiesībā prasa 
laiku, bet tas laiks biežāk tiek atvēlēts citām 
nodarbēm. Izņēmums ir speciālā literetūra, 
kuru lasu ļoti daudz. Tā ir gan profesinālā 
literatūra, kā arī grāmatas, kurās meklēju 
atbildes uz filozofiskiem jautājumiem, par ko 
iepriekš runāju. 

MB-K: Varbūt kādu piemēru Tu varētu 
minēt?

GK: Tās ir klasiskās pasaules un Latvijas 
pārdotākās grāmatas, piemēram, Stīvena 
Koveja „Ļoti veiksmīgu cilvēku 7 paradumi” 
un „8. paradums”, Pīla „Pozitīvās domāšanas 
spēks”. Daiļliteratūra nav mana aizraušanās. 
Tās vietā es izvēlos noskatīties kādu labu 
teātri vai filmu. 

MB-K: Nākamais jautājums par kino, kāda 
mīļākā filma?

GK: Es sev nemēdzu nodalīt tādu mīļāko 
filmu. 

MB-K: Nu jā, bet kādas filmas tad patīk?

GK: Ja filmu varu skatīties vairākas reizes, 
tad man tā patīk, piemēram, klasiskais krie-
vu kino. Joprojām palicis atmiņā, ir “Sibīrijas 
bārddzinis”. Šāda tipa filmas atstāj kaut kādu 
dziļu iespaidu, kas ilgi neiziet no prāta.

MB-K: Kā Tev šķiet, kāds ir tavas dzīves lielā-
kais sasniegums?

GK: Ja īsi, tad tās ir nemitīgas pārmaiņas. 
Nemitīga sevis maiņa, pilnveidošana, tīri 
praktiski tā ir visu laiku kaut kāda augšup-
eja. Es pat vairāk baidos no lejupslīdes vai 
stagnācijas savā attīstībā. Tieši šis moments, 
nodrošinot nemitīgu attīstību, manuprāt, 
ir tas labākais, kas man ir. Tas notiek gan 
darba, gan privātajā dzīvē. Tā nav nejaušība, 
man to ir izdevies nodrošināt ar savu uzcītī-
bu, zināšanām un garīgo spēku, tātad tas ir 
mans sasniegums. 

MB-K: Kā Tu izdomāji kļūt par deputātu?

GK; Par laimi, par deputātu nekļūst vienkārši 

tāpēc, ka gribu. Sevi ir jāpierāda un jāpārlie-
cina vēlētājs, ka tā nav nejaušība. Šī nebija 
pirmā reize. Pirms vairākiem sasaukumiem 
kandidēju, bet toreiz acīmredzot vēl nebiju 
gatavs pildīt šo pienākumu. Šoreiz cilvēki, 
kuri mani pazīst uzaicināja atkal. Es piekritu, 
jo strādājot gan privātajā, gan valsts sektorā 
dažādās administratīvajās teritorijās esmu 
redzējis, kā darbs pašvaldībās tiek vadīts, 
kā tiek organizētas dažādas aktivitātes, un 
varēju salīdzināt, kā tas ir pie mums. Man ir 
izveidojies savs viedoklis par to, kā daudzas 
lietas pašvaldībā būtu jārisina, un te prasītos 
pēc zināmām pārmaiņām. Vēloties šīs pār-
maiņas arī piekritu kandidēt vēlēšanās.

MB-K: Kas būtu šīs te pārmaiņas, ko vajadzē-
tu izmainīt?

GK: Katram cilvēkam ir sava uztvere, kā 
lietām jānotiek. Tā kā mana līdzšinējā darba 
pieredze ir bijusi vadot dažādus lielākus vai 
mazākus uzņēmumus, tad man ir viedoklis, 
kā darbi būtu jāorganizē pašvaldībā. Tie ir 
jautājumi, kāds ir mūsu pašvaldības darbības 
mērķis? Vai tas ir vērsts uz visu novada ie-
dzīvotāju, vai šauras interešu grupas interešu 
apmierināšanu? Kāda ir iedzīvotāju pieeja-
mība pašvaldībā par dažādiem jautājumiem? 
Vai tas ir vienkārši vai sarežģīti? Vai mūsu 
pašvaldība strādā iedzīvotājiem vai otrādi? 
Šie ir jautājumi, kuros es, kā iedzīvotājs 
labprāt redzētu pārmaiņas. No malas viss iz-
skatās vienkāršāk, bet tikai esot iekšā procesā 
(vidē) var saprast lietu patieso kārtību un tās 
objektīvāk izvērtēt. 

MB-K: Kas ir tas, ko Tu kā deputāts gribētu 
realizēt šeit Garkalnes novadā?

GK: Viena no būtiskām lietām, ar ko mūsu 
Vienotības deputāti jau nodarbojās iepriek-
šējā sasaukumā, un tā ir aktuāla joprojām ir 
bērnudārzs un skola Upesciemā. Šobrīd zi-
nāma kustība ar mūsu aktīvu līdzdalību šajā 

jautājumā notiek, gan ne tādā veidā, kā mēs 
to redzam, bet tomēr notiek. Otra lieta ir 
saistīta ar pašvaldības un iedzīvotāju savstar-
pējo mijiedarbību, sadarbību un attieksmi 
vienam pret otru. Es joprojām uzskatu, ka 
ir zināma barjera starp abām pusēm. Katra 
puse dzīvo it kā savā pasaulē. Šo viedokli 
esmu dzirdējis no daudziem novada iedzī-
votājiem, tādēļ būtu gandarīts, ja iedzīvotāji 
būtu lepni par savu novadu un nešaubītos, ka 
pašvaldība strādā viņu interesēs. Bet te vēl ir 
daudz šķēršļu, kuri jāpārvar. 

MB-K: Varbūt konkrētāk, kād tie šķēršļi 
varētu būt?

GK: Kopumā te ir runa par labas pārval-
dības principiem. Tie ir pašvaldības darba 
organizācijas procesi, kas nosaka, kā notiek 
lēmumu pieņemšana, vai tajos ir iesaistīti 
iedzīvotāji, kāda ir komunikācija un atse-
višķu dienestu vai darbinieku attieksme 
pret iedzīvotājiem. Nebūdams deputāts pats 
saskāros ar grūti atrisināmiem jautājumiem. 
Esmu pārliecināts, ka var strādāt savādāk. 
Iespējams, cilvēki rīkojas tā, kā uzskata par 
pareizu. Ja es būtu viņu vietā, tad droši vien 
darītu savādāk, bet tā jau laikam ir cilvēku 
individuāla uztvere par dažādām lietām.

MB-K: Kas ir tavuprāt vissvarīgākā vērtība? 

GK: Ja runā par cilvēkiem, tad tā ir uzticība. 
Ja runā par dzīvi kopumā, tad varbūt drusku 
banāli, bet nenodzīvot dzīvi velti un bezjē-
dzīgi. Izmantot iespējas un tās meklēt. Nemi-
tīgi attīstīties, par ko jau minēju iepriekš. Cil-
vēkam ir dotas visas iespējas, tādēļ lielākoties 
viss atkarīgs no paša vēlmes, arī veiksmei 
nedaudz jābūt. Šķietami bezcerīgās situācijās 
spēt atrast neveiksmes cēloni un virzīties uz 
priekšu. Ja to visu var izdarīt, tā ir vērtība.

Mārcis Bauze-Krastiņš

Kniksts: Filozofiskā, garīgā izpratnē viss vēl tikai priekšā



4 • GARKALNES NOVADA VĒSTIS • APRĪLIS 2014

Kultūras centrs mazajiem Jau trešo sezonu kultūras centra „Berģi” mazie 
skatītāji ar prieku apmeklē Latvijas Leļļu teātra 
izrādes. Šis žanrs allaž pulcē pilnu skatītāju zāli, 
tādēļ, lai mazajiem skatītājiem pakalpojumu radītu 
pieejamāku, bērnu izrādes vienmēr ir bez maksas. 
Visvairāk iecienītās ir valmieriešu teātra izrādes 
bērniem un arī Latvijas Leļļu teātra lelles. Tādēļ 
priecājos, ja mazajam skatītājam varam sniegt 
prieku, kad darba dienā ar mūsu sarūpētiem 
autobusiem bērnudārznieki braši ierodas skatīties 
teātri vai brīvdienās sagādājam ģimenisku prieku 
bērniem kopā ar vecākiem.

Kad pirms 3 gadiem tika uzsākta šāda prakse, ka 
pirmsskolu grupiņu skolotājas kopā ar skolotāju 
palīgiem ved mazos skatīties teātri, varēja paredzēt, 
ka eksperiments neizdosies, jo bērni ņirbēja visur. 
Daudzi bērniņi ar prieku skatījās izrādi, taču bija 
arī ne mazums, kam tieši izrādes laikā iešāvās prātā 
svarīgākas ķeizaru lietas. Bērni kā apdullušas pava-
sara mušas zibēja vestibilā. Taču šo trīs gadu laikā 
daudz kas ir mainījies. Mazākajiem piemērs tagad 
ir arī vecākie bērni, kuri glīti rindojas pārīšos un 
gan paši sev, gan arī draugiem atgādina par svarīgu 
darbiņu padarīšanu pirms izrādes nevis tās laikā. 
Apbrīnojama ir pedagogu spēja un apņemšanās 
tikt galā ar tik daudziem rezgaļiem ārpus grupi-

ņas un dārziņa robežām. Tādēļ, lai radītu kopīgu 
prieku, būtu labi, ja vecāki mājās pārrunātu, kā 
mazajam uzvesties ārpus mājas un bērnudārza 
robežām.

Šī pavasara sezonā būs vēl skatāmas dažas bērniem 
paredzētas izrādes, kā arī visi bērni tiek laipni 
gaidīti uz ģimenisku Lieldienu pasākumu, ko varēs 
apmeklēt kopā ar vecākiem Otrajās Lieldienās. 
Pēdējā skatītā bija LĻT „Makss no Morics”, kas 
ir jau vairāku paaudžu klasika. Šo izrādi skatīju-
šies un platēs klausījušies teju visi mazo skatītāju 
vecāki savā bērnībā. Ceram arī turpmākā nākotnē 
veidot šo sadarbību ar bērnudārzu pedagogiem, 
kas gādīgi ved mazos skatītājus uz kultūras centru, 
kā arī ar vecākiem, kas uztic mums savus mazuļus, 
lai tie varētu baudīt pasākumus, kamēr vecākiem 
jāstrādā. Priecājamies redzēt arī visas tās māmiņas 
un tētus, kas darba dienā vai brīvdienās kopā ar 
mazajiem rod laiku uz iespēju pie mums viesoties.

Sekojiet Kultūras centra jaunumiem un pasākumu 
plānam (http://garkalne.lv/kasnotiek/). 
Mēs priecājamies radīt svētkus!

Anita Bružuka
Kultūras centra „Berģi” vadītāja

21. martā k/c “Berģi” pulcināja novadniekus uz patiešām eksotisku piedzīvojumu – 
Mārča Bauzes-Krastiņa jaunākās dokumentālās filmas “Blow Horn” pirmizrādi. Lai 
publika labāk sagremotu Indijas ceļojuma video dienasgrāmatu, Mārcis kopā ar vir-
tuves meitenēm viesiem bija pagatavojis dažādus indiešu ēdienus. Baudījuši cienastu, 
kinomīļi atvērās dokumentālās filmas nesteidzīgajam plūdumam cauri Indijai – no 
viena gala līdz otram. Lentē ietverts daudz vēsturiskas informācijas, personīgās piere-
dzes, ceļojuma piedzīvojumu un smieklīgu pārpratumu. Ieskats pasākumā Garkalnes 
Televīzijas Garkalnes Ziņās 94 (http://garkalne.lv/tv).                                              GNV

Kultūras pasākumi pirmsskolas vecuma bērniem
Viss pirmsskolas vecuma laiks bērniem ir 
emocionāli piesātināts, arī teātra izrādēs ir 
vērojams un iegūstamas dažādas emoci-
jas. Jau 3 gadus Garkalnes novada Dome 
piedāvā lielisku iespēju novada pirmssko-
las un skolas bērniem apmeklēt bezmaksas 
leļļu teātra izrādes, koncertus un citus 
svētku pasākumus. Vecāku un skolotāju 
uzdevums ir iemācīt pirmos uzvedības 
noteikumus kultūras pasākuma apmeklē-
juma laikā.

Mūsu pieredze, apmeklējot izrādes kul-
tūras namā, ir ļoti pozitīva. Jau iepriekš 
bērniem stāstām un viņus sagatavojam 
šai sava veida „ekskursijai”. Dažiem liels 
piedzīvojums ir brauciens ar autobusu 
līdz kultūras namam. Daudzi pat sapucē-
jušies par godu šim notikumam. Kultūras 
namā cenšamies ievērot iepriekš izrunātos 
uzvedības noteikumus. Lai arī pasāku-
ma apmeklējuma laikā mēs, skolotāji un 
skolotāju palīgi, esam atbildīgi par bērnu 
pieskatīšanu un drošību, bērni ir vienlīdzī-
gās attiecībās ar skolotājiem, jo tajā brīdī 
visi esam teātra, koncerta apmeklētāji – 
skatītāji. Protams, pašus mazākos visvai-
rāk spēj sajūsmināt izrādes laikā lidojoši 
baloni, īsts, sprakšķošs popkorns un citas 
aktīvas darbības, kad, šķiet, bērni nespēs 
atkal koncentrēties tālākai darbībai. Tomēr 
saistošais sižets spēj noturēt bērnu uzma-
nību līdz pat izrādes beigām.

Pirmsskolas audzēkņiem pasākums nebei-
dzas kultūras namā, jo, atgriežoties bēr-
nudārzā, dalāmies iespaidos un emocijās. 

Pēc teātra apmeklējuma jaušama arī lielāka 
vēlme darboties ar roku lellēm, spēlēt 
„teātros”. Attēlojot redzēto un piedzīvoto, 
bērni izspēlē dažādas lomas – brīvi, nepie-
spiesti, radoši. Tādējādi tiek realizēta viena 
no svarīgākajām pirmsskolas mācīšanas 
metodēm – mācīties ar rotaļas palīdzību. 
Mācīties ne tikai runāt, uzstāties, realizēt 
savu fantāziju, bet arī pilnveidot saskars-
mes kultūru. Bērni iepazīst viens otru (un 
arī sevi) no cita skat punkta. Teātris ir 
cieši saistīts arī ar lasīt prasmi. Noskatoties 
teātra izrādi, rodas interese iepazīt jaunus 
literāros darbus, it īpaši ar jau iepazītajiem 
teātra varoņiem. Tie, kuri lasīt vēl neprot, 
klausās mūziku no izrādēm un dzied līdzi. 
Mūsu, „Zaķīšu” grupā, bērni joprojām 
dzied līdzi dziesmām no izrādes „Gudrais 
zobiņš”. Tā noteikti ir favorītizrāde līdz šim 
gan bērniem, gan pieaugušajiem, jo ir ne 
tikai emocionāli pozitīva, bet arī izzino-
ša. Teātris ir dzīvs, arī bērna emocijas ir 
dzīvas. 

Liels paldies kultūras centra „Berģi” 
vadītājai Anitai Bružukai, kas neaizmirst 
par mazākajiem novada iedzīvotājiem, 
organizējot un rūpējoties par krāsaināku 
pirmsskolas ikdienu. Mēs esam pateicīgi, 
ka uzklausa mūsu ieteikumus un vēlmes. 
Lai mums vienmēr labi un kvalitatīvi pa-
vadīts brīvais laiks kopā ar bērniem! Jo kas 
gan var būt vērtīgāks par neviltotu laimīga 
bērna smaidu!?

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
pirmsskolas skolotāja Elīna Baumane

Piedāvājam vecākiem iespēju iesaistīties atbalsta un 
apmācības grupā ”Ceļvedis audzinot pusaudzi” (CAP)
Īsumā par programmu CAP

Nereti tieši pusaudžu vecāki jūtas gana apmulsuši un nezina kā veidot attiecības ar saviem bērniem, kuri vienā brīdī 
jūtas gana pieauguši un neatkarīgi, lai patstāvīgi pieņemtu lēmumus, citā – apjukuši, nepārliecināti un vēlas saņemt 
vecāku palīdzību un atbalstu. Lai sniegtu vecākiem izpratni par to, kas pusaudžiem šajā vecumposmā ir svarīgs, kas 
ar viņiem notiek un kā vecākiem veidot veiksmīgu sadarbību ar saviem bērniem, lai viņi kļūtu par nobriedušiem un 
veselīgiem pieaugušajiem, ir izstrādāta programma, kas ietver 10 nodarbības:

1. Ievads CAP programmā.
2. Pusaudžu un vecāku tiesības, pienākumi un atbildība.
3. Vecāku un pusaudžu savstarpējās attiecības un komunikācija.
4. Veselīgs dzīvesveids.
5. Pusaudžu seksualitāte.

Apmācību grupas dalībniekiem ir iespēja apgūt programmu, saņemot gan nepieciešamo teorētisko materiālu, gan 
arī praktiskās iemaņas, un dalīties pieredzē dažādu situāciju risināšanā. CAP programmu pusaudžu vecākiem ir 
izstrādājuši „Centra Dardedze” speciālisti un tās aprobēšanā piedalījušies Rīgas Sociālā dienesta speciālisti. 

Nodarbības ir bez maksas un notiek katru pirmdienu sākot no 24. marta plkst. 17:00 - 19:00 Berģu Mūzikas  
un mākslas skolas telpās. Lai pieteiktos, zvaniet: 26486932, 26789309 vai sava bērna klases audzinātajam.

Vasaras darbs bērniem
Garkalnes novada pašvaldība jau divpadsmito gadu plāno 
vasaras periodā iesaistīt skolēnus no 13 gadu vecuma terito-
rijas sakopšanas darbos. 

• Cik lielu algu saņems skolēni un cik ilgi strādās?
Skolēni par veikto darbu nesaņem algu, bet viņiem tiek ap-
maksātas pusdienas izglītības iestādē līdz EUR 1,45 atkarībā 
no tā, cik ilgu laiku piedalās šajos darbos – ja vienu mēnesi, 
tad ēdinšanas izdevumi apmaksāti 1. mācību pusgadā, ja 2 
mēnešus, tad visu mācību gadu.

• Pēc kādiem kritērijiem tiks izvēlēti skolēni?
Teritorijas sakopšanas darbos var iesastīties Garkalnes novadā 
deklarētie bērni, kuri sasnieguši 13 gadu vecumu uz vecāku 
iesniegumu pamata. 

• Cik darba vietas plānots atvērt?
2014. gadā plānots teritorijas sakopšanā iesaistīt līdz 50 
bērniem. Teritorijas bērnu darbam nosaka pašvaldības SIA 
„Garkalnes komunālserviss”. Bērnu darbu koordinē 2 darbi-
nieki, ar kuriem ”Garkalnes komunālserviss” slēdz līgumu.

Garkalnes novada Sociālais dienests

6. Pusaudžu sociālās prasmes.
7. Emociju pašregulācija.
8. Disciplinēšana.
9. Dzīves prasmes.
10. Rūpes par sevi.
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Desmit bagāti gadi ar tikšanās un kopā sanākšanas 
prieku, apspriešanu un vērtēšanu, salīdzināšanu, 
slavēšanu, uzmundrināšanu... arī skumjas ir šo 
gadu ritējumā – kā jau dzīvē.

Senioru rokdarbu pulciņš “Strauts” ir daiļama-
ta meistares Vijas Lapiņas izveidots, mācīts un 
audzināts stingrā mākslinieciskā un metodiskā 
vadībā.. No sākotnēji nedaudzo dalībnieču skaita 
esam izaugušas līdz stabilam astoņpadsmit. Gadās, 
ka laiku pa laikam dalībnieces sezonas laikā gan 
pievienojas, gan arī aizplūst.

Mūs vieno “sirdsdarbs” – rokdarbi – adīšana, 
tamborēšana, tapošana, darinājumi ar “dakšu”, pat 
filcējumi – gadu gaitā viss ir mēģināts. Katrai no 
mums ir savi mīļākie darbiņi un tehnikas. Vijai un 
Brigitai patīk smalkie darbi, Maija un Dzintra vai-
rāk darina apjomīgus pončo, kostīmus un lakatus, 
Guntas stihija ir tamborēti galdauti, Alla un Valda 
meistaro tamborētas segas, Ainai un Džudijai sirdij 
tuvāki ir aksesuāri un krāsu prieks, Monika sevi 
izteic cimdos, katru mūs priecē Loretas spilveni, 
Mārīte, Rita, Ingrida, Ilga un Velta meklē un atrod 
atkal ko jaunu. Visas mūsu stihijas bija apskatāmas 
jubilejas izstādē Berģu kultūras namā.

Kopā sanākšana ir mūsu nepieciešamība, atbalsts, 
padomdevējs, ideju inkubators, stingrais kriti-
ķu vērtējums – katrreiz kāds jauns raksts, krāsu 
salikums, tehniskais risinājums, kaimiņu „dārziņā” 
noskatītais.

Pulciņa piecu gadu jubilejā pirmo reizi uzdro-
šinājāmies savus darbus demonstrēt. Pēc tam 

vairākkārt esam ciemojušās kaimiņu novados – 
Ādažos „Zaķu muižā”, Stopiņos, Siguldā. Draudzīgi 
kontakti mūs aizvizinājuši uz Skrīveriem, Lauku 
Sieviešu pasākumiem, Ķīpsalu, Kongresu namu 
un Bavāriju. Vienmēr esam atgriezušās ar ideju 
pilnu galvu – rokas tā vien prasās pēc adatām. 
Neizsakāms prieks arī šajā svētku reizē bija satikt 
rokdarbnieces no Ādažiem, Carnikavas, Ropažiem, 
Siguldas, Vangažiem un meistares no “Cēres”. 
Paldies par svētku prieku vokālam ansamblim 
“Strauts”, “Mūsmājām” un visiem apmeklētājiem 
mūsu svētku reizē.

Gadi mūs satuvinājuši. Kopīgas mums lielākas un 
mazās jubilejas, ekskursijas, pasākumi un mūsu 
himna – “Kamolā tinēja”. Esam lieliska saime, kur 
saņemam atbalstu, padomu, dzīves gudrību. Nav 
laika domāt par gadiem – kāpt uz priekšu, neapstā-
ties, nestāvēt, kustēties darbos un domās.

Mūsu enerģija un sirdsdarbs tā neveiktos, ja aiz 
mums kā drošs balsts un virzītājspēks nebūtu Pen-
sionāru padome ar savu neizsīkstošo enerģiju un 
darbaspējām. Sirsnīgs paldies Garkalnes novada 
Domei, priekšsēdētājam Mārtiņam Bauzem-Kras-
tiņam, priekšsēdētāja vietniekam Kārlim Bružu-
kam, Anitai Bružukai par atbalstu visu pulciņa 
pasākumu norisē un jubilejas svētku sarīkošanā. 
Mēs esam ļoti pateicīgas Upesciema bibliotēkai, 
bibliotekārei Ivetai Pastarei, Upesciema dienas cen-
tra vadītājam Edgaram Kļaviņam par atbalstu un 
līdzdalību mūsu radošo pasākumu norisē. Paldies 
atsaucīgajiem šoferiem Jānim, Jurim un Sandrim.

Pateicībā rokdarbu pulciņa “Strauts” dalībnieces

„Kāds novēroja, ka elektrības ēra iesākās ar visparastāko 
eksperimentu, kuru veica viens no slavenākājiem visu 
laiku zinātniekiem. Šis zinātnieks bija iepriekšējā gadsim-
ta izcils britu fiziķis – Maikls Faradejs, kura vārds ir labi 
pazīstams katram skolniekam, kurš mācījās fiziku. ”

Uzsākot savu stāstu ar šo citāti no interneta, gribu izstās-
tīt Jums par pasākumiem, kuri, ar Dieva palīdzību, bija 
notikuši mūsu svētdienas skolā 25. janvārī.

Ir pagājuši jau divi gadi kopš tās dienas, kad mēs uzsā-
kām savu pirmo nodarbību Garkalnes Dienas centrā. 
Jā, Jā, mums bija dzimšanas diena! „Un kāds tam visam 
sakars ar Maiklu Faradeju?” – iespējams, jautāsiet Jūs. 
Lieta tāda, ka tieši šim zinātniekam bija veltīts mūsu 
pasākums. Daudzi bērni, un pat pieaugušie pirmo reizi 
dzirdēja par cilvēku, pateicoties kuram mēs ar Jums dzī-
vojam atvieglotos dzīves apstākļos, par ko var pateikties 
Maikla Faradeja atklājumiem elektrības un magnētisma 
jomā. Ja Jūs gribat vairāk uzzināt par šī zinātnieka sa-
sniegumiem – internets lai ir Jūsu palīgs! Bet svarīgākais, 
kam gribētos pievērst Jūsu uzmanību ir tas, ka Maikls 
Faradejs bija cilvēks, kas visu savu dzīvi veltīja Kungam 
Jēzum Kristum. „Tuvojoties dzīves nobeigumam, 1867. 
gadā viņa zinātniskie atklājumi tika atzīti 97 zinātniskās 
akadēmijās, bet viņš nesaskatīja vajadzību iegūt vismaz 
vienu titulu, jo visvairāk viņš vērtēja titulu, ko ieguva vēl 

“Strautam” desmit bagāti gadi

pirms visiem zinātniskiem atklājumiem un vispasaules 
atzīšanas – kristieša titulu. ”

Protams, ka šī pasākuma laikā mēs centāmies praktiskā 
veidā parādīt bērniem dažus eksperimentus, ko kādtreiz 
veica šis zinātnieks. Bija interesanti visiem: gan tiem kas 
skatijās, gan tiem, kas piedalijās.

Rotaļas, dziedāšana, cienasts un dāvanas – tas viss bija, 
un mēs visi ieguvām labu garastāvokli, piedaloties šajos 
svētkos.

Gribu izteikt pateicību Garkalnes novada Domei, 
Garkalnes Dienas centra administrācijai un Vangažu 
pilsētas draudzei „Roždestvo” par atbalstu.

P.S. Jau pēc divām nedēļām Dievs dāvināja mums vēl 
vienu neaizmirstamu notikumu: trīs svētdienskolas 
grupas – Garkalne, Zaķumuiža un Vangaži, 50 cilvēku 
skaitā varēja bez maksas apmeklēt Rīgas cirku! Tā tik bija 
dāvana! Daudzi bērni pat nezināja, kas īsti cirks ir, un 
tagad viņi to varēja uzzināt!
Pateicība organizācijai „Kraukļa fonds” par uzdāvinātām 
biļetēm, un pateicība draudzei „Roždestvo” par organizē-
to transportu. Slava Dievam!

Svētību vēlot, 
Natālija Koļečenko

Foto un video meklējiet garkalne.lv

Mūzikas lektoriji skolu jaunatnei „Mūzika Tev”
Atskatoties uz četru gadu laikā apmeklētajiem kon-
certiem, visi 9.klases skolēni piekrīt, ka ir bijis vērts 
apmeklēt abonementu koncertu ciklu skolu jaunatnei 
„Mūzika Tev”. Braukt uz koncertlekcijām iesaka arī 
Markuss Krallišs: „Tur patiešām var uzzināt daudz ko 
jaunu un arī tikt prom no stundām.” Skolēniem gandrīz 
vienmēr patīk, ja pasākumi notiek stundu laikā, jo izkrīt 
kāda matemātikas, latviešu valodas, vēstures, svešvalodas 
stunda, tomēr skolēni, apmeklējot mūzikas lektorijus, 
vairāk iepazīst ne tikai mūzikas dažādos žanrus, stilus 
mūziku iepazīst arī vēsturi, apgūst kultūras vēsturi, 
dzimtās valodas smalkumus un svešvalodas praktiskumu, 
pat futbols tiek izspēlēts uz skatuves, un ielu vingrotāji 
paraugdemonstrējumus veic mūzikas ritmos.

Devītās klases skolniece Kitija Semjonova atzīst, ka „ir 
vērts apmeklēt mūzikas lektorijus, jo var uzzināt kaut ko 
jaunu gan par mūzikas instrumentiem, gan par dažādām 
kultūrām un komponistiem. Šad un tad var koncertos 
ieraudzīt arī kādu vietējā mēroga slavenību”. Oskars Vī-
tols apgalvo, ka „visi koncerti ir patikuši. Žēl, ka mazākās 
klasēs neveda uz šādiem koncertiem, jo man tie noteikti 
būtu patikuši un es noteikti būtu daudz ko uzzinājis”. 
Savukārt Unda Rode atceras, ka „pirmajos koncertos bija 
garlaicīgi, bet ar katru gadu (arī kļūstot vecākai un pieau-
got) koncerti kļūst aizvien interesantāki. Pēdējā gada lai-
kā katrs koncerts bija baudāms, nemaz nezināju, ka tāda 

veida mūzika man patīk. Es noteikti iesaku jebkuram, 
kam patīk mūzika, apmeklēt šos koncertus. Pat, ja patīk 
tikai viens mūzikas žanrs, koncertu organizētāji parāda 
un pastāsta par citiem stiliem, atskaņo tos dažādās dzies-
mās un stāsta par to rašanos”.  Arī Evija Kralliša uzskata, 
ka „mūzikas lektorijus ir vērts apmeklēt ne tikai tāpēc, 
ka var uzzināt daudz jauna mūzikas, vēstures jomā, bet 
pasākums saliedē arī klases kolektīvu. Visspilgtāk prātā 
palikuši 2 pasākumi – mūzikli – „Futbols uz podestiem” 
un „Pārdotie smiekli””. Lukasam Dāvidam Vestbergam 
arī īpaši spilgti palikuši prātā divi koncerti rock’n‘roll 
žanrā: „Es pat būtu gatavs apmeklēt tos pēc skolas vai 
brīvdienās.” Katrīna Ševica-Mikeļševica piekrīt klases-
biedru viedoklim: „Koncerti ir interesanti un izglītojoši, 
jo daudz ko jaunu uzzināju. Ieteiktu jauniešiem apmeklēt 
šādas lekcijas, jo ieguvumu būs daudz. Turklāt tas ir arī 
brīdis, lai apstātos un baudītu mākslu.”

Priecājos, ka esam ar 9.klasi Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolā aizsākuši „Mūzika Tev” apmeklējumus un 
nu jau tie vairs nav tikai deviņi skolēni, kas dodas uz 
mūzikas lektorijiem, bet gan 121 skolēns. Paldies klašu 
audzinātājiem par uzņēmību, atbildību, paldies vecākiem 
par atbalstu!

Ieva Križevica, Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas  
9. klases audzinātāja

Svētdienas skolā 

14. martā Berģu kultūras centrā noslēdzoties zie-
mas mācību procesam un aizejot uz pavasara brīv-
dienām uz kopīgu muzicēšanu pulcējās Vidzemes 
novada koklētāji no Madonas, Cēsīm, Alūksnes, 
Rīgas un Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas.

Uz festivālu tika aicināts arī kokļu mūzikas kompo-
nists Vilnis Salaks, kurš šajā gadā svin savu dzīves 
75 gadu jubileju. Komponists daudzu gadu laikā ir 
radījis lielu skaitu kompozīciju koklēm, ko atskaņo 
kokļu kolektīvi ne tikai Latvijā, bet arī Lietuvā un 
Igaunijā. Mūsu koncertā no 17 skaņdarbiem 6 bija 
komponista Viļņa Salaka apdares. Jau koncerta sā-
kumā skanēja oriģināldarbs „Melodija” apvienotā 
Pārdaugavas mūzikas un mākslas skolas un Rīgas 
pašvaldības kultūras iestāžu apvienības k/c „Iļģu-
ciems” koklētāju ansambļa „Ilga” sniegumā, tautas 
dziesmu apdare „Aiz upītes es uzaugu” Madonas 
mūzikas skolas 2.-3. klašu koklētāju ansambļa 
sniegumā, „Saka brāļi koklēdami” spēlēja soliste 

Paula Kārkliņa no Cēsīm, „Mēness ņēma saules 
meitu” Madonas MS 5.-6. klašu koklētāju ansamb-
lis, „Maģo danci” spēlēja Alūksnes un Madonas 
MS apvienotais ansamblis, „Ūdentiņis, akmentiņis” 
Cēsu mūzikas vidusskolas ansambļa sniegumā. 
Skanēja arī Birutas Derumas, Edgara Lipora, Daces 
Bleikšas, Oļģerta Grāvīša, Ingas Kalniņas un Vitas 
Rudušas apdares.

Pēc darba nedēļas kokļu mūzikas koncerts ar mai-
gajām stīgu skaņām raisīja lielu mieru, relaksācijas 
baudu un atpūtu. Koncerta dalībnieki tika sveikti 
ar Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas patei-
cības rakstiem, Garkalnes novada skaisto grāmatu 
– albumu „Pastaiga” un ziedu pušķiem. Pēc labi 
padarīta darba dalībnieki cienājās ar garšīgiem 
kliņģeriem.

BMMP direktora vietniece  
profesionālajās programmās Ieva Putniņa

Vidzemes novada kokļu ansambļu festivāls
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‘Garkalne/Livonia’  
un progress regbijā
Regbija kluba Livonia komandas 2013. gadā 
svinēja uzvaras abos Latvijas čempionātos – gan 
klasiskajā regbijā, gan regbijā 7, kur jau agrāk bija 
pakutinājuši nervus vecākiem konkurentiem.

2007. gadā dibinātais klubs uzreiz tai pašā gadā 
pieteica sevi regbijā 7, bet no 2010. gada piedalās 
arī lielā regbija sacensībās. Šobrīd jau ir tāda situā-
cija, ka augstāk Latvijā vairs nav kur kāpt. Pēc pa-
likšanas nākamajā vietā bez medaļām – ceturtajā 
2011. un 2012. gada čempionātā, pagājušajā gadā 
tika piedzīvots lēciens ne tikai vienkārši uz goda 
pjedestāla, bet uzreiz – uz tā augstākā pakāpiena.

Līdzīgi risinājās notikumi regbijā 7, kur no 2010. 
gada komanda bija pastāvīga otrās vietas ieguvēja, 
bet pagājušajā gadā triumfēja visos trīs čempionā-
ta posmos un pārliecinoši ieguva pirmo vietu.

Bez “Garkalne/Livonia” spēlētājiem jau vairs nav 
iedomājama valsts izlase, ko vada speciālists no 
Maskavas Sergejs Lisko. Aizpagājušajā gadā valsts-
vienības treneri nevarēja nepamanīt Vigo Valdava 
juniora un Edija Libera progresu – abi piedalījās 
Eiropas Nāciju kausa pavasara cikla spēlēs 2013. 
gadā. Velsiešu speciālista Marka Allena vadībā 
arī citi spēlētāji jau rādīja tādu meistarību, ka 
kandidātu pulkā rudens spēlēs jau tika izvirzīts 
pamatīgs pulks kluba spēlētāju.

Tie bija ‘’Garkalne/Livonia’’ kapteinis Artūrs Kau-
lakāns, Bruno Vanags, Ainārs Bērziņš, Kristaps 
Bērziņš, Norberts Bekmanis, Deivids Cjukša un 
jau pieminētie Valdavs un Libers. Allens pārlieci-
nāts, ka noderīgs izlasei būtu arī Mārtiņš Rundāns, 
kurš septembrī sāka mācības, lai kļūtu par Jūras 
spēku virsnieku.

Norberts Bekmanis un Ainārs Bērziņš rudenī 
debitēja valstsvienībā, bet Kristaps Bērziņš ar Jel-

gavā pret Andoru gūtajiem punktiem ielauzās visu 
laiku izlases rezultatīvāko spēlētāju desmitniekā.

Latvijas junioru izlase Eiropas čempionātā Prāgā 
aizvadīja trīs spēles un divās no tām komandas 
galvenais treneris Kristaps Staņa par labākajiem 
komandā nosauca “Garkalne/Livonia” pārstāvjus – 
Norbertu Bekmani un Mārtiņu Rundānu.

Izcēlušies pēdējā laikā ir ne tikai spēlētāji, bet arī 
Upesciema stadions, “Garkalne/Livonia” mājas 
arēna, kurā pagājušā gada vasarā notika Eiropas 
čempionāta B divīzijas ziemeļu zonas turnīrs reg-
bijā 7, kurā uzvarēja Latvijas izlase, ko pārstāvēja 
trīs vietējā kluba regbisti – Kristaps Bērziņš, kurš 
bija punktu gūšanas līderis, Artūrs Kisle un Ainārs 
Bērziņš.

Regbijā 7 izcēlās arī Deivids Cjukša, kurš Latvijas 
studentu izlases sastāvā vasarā Krievijas pilsētā 
Kazaņā startēja pasaules studentu sporta spēlēs – 
Universiādē.

Klubs gatavojas ne tikai esošo titulu un čempionu 
dēļu aizstāvēšanai, bet arī lielāku vērību pievērst 
jaunās maiņas audzināšanai un būt pārstāvēts 
2014. gada Latvijas jauniešu čempionātā. Treneru 
- kluba prezidenta Vigo Valdava seniora un Jāņa 
Baloža vadībā Upesciema stadionā notiek puišu 
un arī meiteņu komandu treniņi ar cerīgi skatu un 
iespējamiem pārsteigumiem jau šovasar.

Regbija komandām 2014. gadā ir jāaizstāv iegūtie 
tituli un ir jācīnās par to, lai iegūtu Latvijas kausu. 
Paredzams, ka regbija 7 komanda, kā Latvijas 
čempione startēs Eiropas labāko klubu komandu 
tradicionālajā turnīrā Maskavā.

Valters Nikans
Regbija klubs “Garkalne/Livonia”

Mūsu jaunie hokejisti cīnās Kanādā No 16.-23. februārim Kanādas pilsētā Kvebekā 
(Quebec) notika 55. starptautiskais turnīrs hokejā 
PEE WEE 2001/2002. gadā dzimušiem bērniem. 
Šajā grandiozajā pasākumā piedalījās arī divi 
mūsu novada jaunie hokejisti – Kristers Kļaviņš 
(attēlā 2.rinda trešais no kreisās puses) un Daniels 
Mūrnieks (attēlā 2.rinda sestais no kreisās puses), 
kas pārstāvēja vienīgo Latvijas komandu „Pērkons 
2001”. Abi zēni nodarbojās ar hokeju kopš agras 
bērnības uz slīpē savu meistarību Ginta Bisenieka 
hokeja skolā.

PEE WEE hokeja turnīrs notiek ik gadu jau 55 
gadus un tiek uzskatīts par visaugstākā līmeņa sa-
censībām bērnu hokejā Ziemeļamerikā. Pieteikumi 
šim turnīram tiek rūpīgi atlasīti, strikti ievērojot 
vecuma ierobežojumus un dažādus priekšnosacīju-
mus dalībai turnīrā.

Šogad PEE WEE turnīrā piedalījās 120 komandas, 
kas tika sadalītās dažādās grupās atkarībā no rezul-
tātiem PEE WEE iepriekšēja gada turnīrā, nacio-
nālajā čempionātā un citos hokeja turnīros. Turnīrs 
notiek pēc Play Off sistēmas – tas ir komanda spēle 
līdz pirmajam zaudējumam. „Pērkons” cīnoties 
pret kanādiešiem, francūžiem, šveiciešiem, aus-

trāliešiem rādīja labu sniegumu, kopā uzvarot 10 
spēlēs. Kristers un Daniels bija vieni no rezultatī-
vākajiem uzbrucējiem savā komandā un spēja gūt 
vairākus vārtus katrā spēlē.

Latviešu komanda tika arī uzaicināta uz Win-
ter Classic kausu turnīru, kas tika organizēts kā 
papildus sacensības PEE WEE pasākuma ietvaros, 
kurš ir īpašs ar to, ka spēles notiek ārā zem atklātas 
debess uz speciāli sagatavota laukuma. Par Winter 
Classic kausu kopā cīnījās 6 komandas, un par 
pārsteigumu visiem vietējiem līdzjutējiem uzvārēju 
mūsu komanda „Pērkons”, kas fināla spēlē diezgan 
pārliecinoši pieveica „Detroit” komandu. Vietējie 
organizatori parūpējās par vēl vienu interesantu 
sacensību. Proti, Ice Crash skrējienu - tas ir ātrsli-
došana pilnā hokeja ekipējumā pa iezīmētu, 800m 
garu ledus trasi ar šķēršļiem un asiem pagrie-
zieniem. Taču arī šajā disciplīnā visus pārsteidza 
latvietis, Garkalnes novadnieks - Kristers Kļaviņš. 
Viņš vairākās atlases kārtās, deviņdesmit hokejistu 
konkurencē nokļuva līdz finālam. Viņš ar pārlieci-
nošu uzvaru izšķirošā finālskrējienā izcīnīja Ātrākā 
hokejista titulu!

Sandris Kļaviņš

Brauciens ar kamanu suņiem pēc sniega Somijā
Pateicoties Garkalnes novada Domes atbal-
stam, garkalnietis Mārtiņš Kristons šogad no 
7. līdz 9. martam piedalījās Eiropas čempio-
nātā kamanu suņu sportā Somijā.

Spītējot tam, ka šogad ziema mūs ar sniegu 
nav lutinājusi un plānotās kamanu suņu 
sacensības Latvijā un Igaunijā tika atceltas, un 
pateicoties Garkalnes novada domei, Latvijas 
Kamanu suņu sporta federācijai un veikalam 
“Virsotne”, šogad Baltijas čempions Mārtiņš 
Kristons devās uz Eiropas čempionātu kama-
nu suņu sportā ziemas apstākļos, kas no 7. 
līdz 9. martam norisinājās Somijas ziemeļaus-
trumos, Rautavāras apgabala Metsakartāno.

Mārtiņš piedalījās 4 suņu vilktu kamanu 
sprinta disciplīnā, divas reizes veicot 7 km 
(pirmajā dienā startējot izlozes kārtībā, bet 
otrajā pēc pirmās dienas rezultātiem) ar 
paša audzinātu un trenētu tīršķirnes Sibīrijas 

haskiju komandu – Iqiaq, Jim, Villi un Volli. 
Konkurence bija pat ļoti spēcīga, piedalī-
jās Eiropas labākie sportisti ar labākajiem 
suņiem. No vairāk nekā 100 dalībniekiem 
ar tīršķirnes suņiem startēja kopumā tikai 
piecas komandas. Turklāt šogad laika apstākļi 
neļāva aizvadīt treniņus uz sniega, un pirmais 
brauciens ar jaunajām federācijas kamanām 
tika piedzīvots, iesildoties pirms sacensībām 
jau Somijā.

Veiktie braucieni nebija slikti, bet nopi-
etni konkurēt ar jaudīgajiem medību suņu 
jaukteņiem bija grūti. Rezultātā kopvērtējumā 
iegūta 17. vieta, kas tīršķirnes ziemeļnieku 
suņu konkurencē deva trešo rezultātu. Jācer, 
ka nākamā ziema būs sniegiem bagātāka. Tad 
varēsim nopietnāk trenēties un pieteikt savas 
pozīcijas uz vietu starp līderiem.

Gundega Pumpure

“Garkalne/Livonia” pārstāvji Latvijas izlasē pirms spēles Valmierā pret Serbiju 2013. gada oktobrī – no kreisās Norberts Bekmanis, Artūrs 
Kaulakāns, Kristaps Bērziņš, Deivids Cjukša un Ainārs Bērziņš. Foto Zigismunds Zālmanis (Nikon)
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Garkalnes novada  
dzimtsarakstu nodaļā 

Jautājiet zvērinātam notāram
Nolūkā nodrošināt Jūsu, mūsu novada iedzīvotāju, informētību par visiem Jums būtis-
kajiem jautājumiem, sākot no 2013. gada novembra Jums ir iespēja uzdot zvērinātam 
notāram Jums interesējošus jautājumus par dažādām juridiskām tēmām (par nekusta-
mo īpašumu iegūšanu un atsavināšanu, dažāda veida civiltiesisku līgumu noslēgšanu, 
mantojuma lietu vešanu, laulāto mantisko attiecību noregulēšanu un bezstrīdus laulības 
šķiršanas procesu un par jebkuriem citiem zvērinātu notāru kompetencē ietilpstošiem 
tematiem).

Gaidīsim Jūsu jautājumus līdz katra mēneša 1. datumam, lai sadarbībā ar zvērinā-
tiem notāriem nodrošinātu Jūs ar pilnvērtīgām zināšanām par Jūsu tiesību un tiesis-
ko interešu aizsardzību: notars@garkalne.lv

Aicina pieteikties vēlēšanu iecirkņu komisiju locekļus
Lai gatavotos Eiropas Parlamenta vēlēšanām, kas notiks 2014. gada 24. maijā 
Garkalnes novada vēlēšanu komisija aicina pieteikties vēlēšanu iecirkņu komisiju 
locekļu kandidātus. Kandidātiem ir jāatbilst Republikas pilsētu un novadu vēlēšanu 
komisiju un vēlēšanu iecirkņu komisiju likuma 6. panta prasībām.

Aizpildītu pieteikumu līdz 2014. gada 10. aprīlim (saņemšanas datums) iesniegt 
Garkalnes novada vēlēšanu komisijai, aploksni ar pieteikumu ievietojot kastē ar norādi 
„Garkalnes novada vēlēšanu komisijai” Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024 garderobē.

Dace Pommere,
Garkalnes novada vēlēšanu komisijas priekšsēdētāja

Sveicam jubilārus!

Tad uz reizi iedegdamās
Atspīd dvēslē prieka liesma;
Siltu staru apglāstīti,
Atmostas no skurbas prāti,
Stingums raisās, krūtis plešas,
Jutekļi ar jaunām jausmām
Tūkstots rokām uzņem prieku,
Nesamaņā simtu veidos,
Visu tverot vienā reizē.
Apžilbušās acis atkal
Veras vaļā lēniem mirkļiem
Kaunēdamās, vilinātas, -
Brīnumainā gaismas līksmē
Līdzi aizrautas, tās seko
Saules žilbinošai gaitai.

Rainis

reģistrēta dzimšana:
Alberts Spila 22.02.2014.

Lita Liepa 17.02.2014.
Damirs Guseinovs 21.02.2014.
Emīlija Semberga 29.01.2014.

Jānis Rozentāls 27.02.2014.

reģistrēta miršana:
Anzelma Čerkasa 26.02.1928.-25.02.2014.
Skaidrīte Meldere 22.05.1935.-26.02.2014.

Uldis Georgs Gavrilovs 30.07.1942.-24.02.2014.
Gaida Skaidrīte Ekmane 15.06.1935.-22.02.2014.

Edmunds Mikens 07.08.1953.-26.02.2014.
Broņislava Janīna Ramata 06.02.1927.-24.02.2014.

Anna Miķelsone 08.02.1931.-27.02.2014.
Juris Balodis 15.03.1944.-16.03.2014.

Marija Barkovska 14.03.1943.-11.03.2014.
Armīns Pētersons 28.02.1937.-24.03.2014.

LIELDIENU dievkalpojumi
Ādažu militārās bāzes kapelā

PŪPOLSVĒTDIENA
Svētdien, 13. aprīlī plkst. 15.00

Pūpolu un palmu zaru svētīšana
**********************************************

Kunga Augšāmcelšanās dienas
LIELDIENU sv. Mise

Svētdien, 20. aprīlī plkst. 15.00
Lieldienu ēdiena un ūdens svētīšana

**********************************************
KUNGA ŽĒLSIRDĪBAS SVĒTDIENA

Svētdien, 27. aprīlī plkst. 15.00
Pēc sv. Mises draudzes Lieldienu agape

**********************************************
Pirms katras svētās mises Grēksūdzes sakraments. 

Ierodoties armijas bāzē jāuzrāda  
personu apliecinošs dokuments. 

 

Tuvākā informācija pa tālr. 26434830

Veselības centrā Baltezers veiksmīgi īstenots 
projekts “Medicīniskās rehabilitācijas atbalsta 
fonds - modernu, efektīvu veselības uzlabošanas 
un ārstniecības iekārtu - tehnoloģiju pieejamība 
garkalnes novada iedzīvotājiem”.

Tas ir Motomed trenažieris.
Motomed trenažieri  tiek izmantoti  Motomed 
kustību terapijā. Šī terapija ieteicama insulta 
pacientiem, multiplās sklerozes, spastiskās 
paralīzes pacientiem, pacientiem ar cerebrālo 
trieku, dažādām muskuļu saslimšanām, plaušu 
slimībām, Parkinsona slimības pacientiem, 
kā arī ārstējot jebkuras kustību ierobežojumu 
formas.

Vairāk informācijas www.vcbaltezers.lv

Juristu birojs 2014. gada martā un aprīlī sniedz 
bezmaksas konsultācijas fizisko un juridisko per-
sonu maksātnespējas procesos. 

Ja Jūs esat nonācis finansiālās grūtībās un uz Jūsu 
vārda ir noformēts hipotekārais, patēriņa vai “ātrais 
patēriņa kredīts” par kopējo parādsaistību summu 
vismaz EUR 7114,36 (Ls 5000,00), bet atsevišķos 
gadījumos mazāk, un Jūs nespējat izpildīt līgumā 
noteiktās saistības, Jums ir tiesības iesniegt pietei-
kumu par fiziskās personas maksātnespējas procesa 
pasludināšanu, kuras rezultātā visas parādsaistības 
tiks dzēstas.

Jūs varat pieteikties bezmaksas konsultācijām raks-
tot uz e-pasta adresi: maksatnespejas.palidziba@
gmail.com

Piesakoties konsultācijai lūdzu norādīt Jūsu vārdu, 
telefona numuru un vēlamo konsultācijas laiku. Pēc 
pieteikuma saņemšanas mēs ar Jums sazināsimies. 

Jautājumu gadījumā, lūdzu, zvaniet:  
25448005 vai 29367699.

Brīvdabas muzeja pasākumi aprīlī

Pirmajā pavasara mēnesī Brīvdabas muzejs aicina uz Liel-
dienu svinībām un Lielo talku, kā arī piedalās pasākumā 
„Satiec savu meistaru” un aicina apmeklēt muzeja stendu 
izstādē „Latvija piedāvā 2014”.

Pirmajās un Otrajās Lieldienās, 20. un 21. aprīlī no plkst. 
12:00 līdz plkst. 17:00 Brīvdabas muzejs aicina uz ikgadē-
jām Lieldienu svinībām visai ģimenei ar folkloras kopu 
priekšnesumiem, rotaļām, olu kaujām un ripināšanu, rado-
šajām darbnīcām un citām izdarībām.
Usmas baznīcā 18. aprīlī plkst. 10:00 notiks Lielās Piektdie-
nas koncerts. Savukārt, 20. aprīlī plkst. 10:00 būs Lieldienu 
dievkalpojums.

Brīvdabas muzeja Lieldienu programmā apvienotas kristī-
gās un tradicionālās  kultūras vērtības. Galvenās aktivitātes 
notiks Kurzemes zvejniekciema pļavā, Gadatirgus laukumā 
pie lielajām šūpolēm un Kurzemes sētā. Dažādās vietās 
muzeja teritorijā apmeklētajus gaidīs vairākas šūpoles, būs 
danči un rotaļas ar folkloras kopām. Pasākumā piedalīsies 
arī muzeja amatnieki. Gadatirgus laukumā būs amatnieku 
un našķu tirdziņš. Kurzemes zvejniekciema pļaviņā notiks 
olu krāsošana un vārīšana, olu ripināšana un ēšana. Pasā-
kuma laikā tiks piedāvāta iespēja vizināties zirga mugurā. 
Priedes krogs ir sagatavojis īpašu ēdienkarti ar dažādu 
tautu tradicionāliem un mūsdienīgiem Lieldienu ēdieniem.

No 4. līdz 6. aprīlim vairāk nekā 100 vietās visā Latvijā 
notiks jau par tradīciju kļuvušais pasākums „Satiec savu 
meistaru!”. Tas ir 2009. gadā aizsāktā projekta „Tradicionā-
lo prasmju skola” turpinājums, kas iekļauts kopīgā Eiropas 
projektā „Eiropas amatu prasmju dienas”. Aizvadītajos 
gados „Satiec savu meistaru!” apmeklējuši vairāk nekā 
10 tūkstoši dažādu paaudžu interesentu, un ik pavasari 
pasākums Latvijas sabiedrībā kļuvis par gaidītu notikumu. 
Šajā pasākumā piedalās arī Brīvdabas muzeja amantieki – 
keramiķis Leontīns Cīrulis un kalējs Vilnis Vincēvičs.

Laikā no 4. līdz 6. aprīlim Brīvdabas muzejs gaidīs apmek-
lētājus savā stendā Latvijas uzņēmēju, ražotāju un amat-
nieku dienas - izstādē „Latvija piedāvā 2014” Olimpiskajā 
sporta centrā. 

Sīkāka informācija: www.brivdabasmuzejs.lv

Bezmaksas konsultācijas fizisko un juri-
disko personu maksātnespējas procesos



Gribu informēt Garkalnes novada iedzīvotājus, ka 
Lauksaimnieku organizāciju sadarbības padomes 
(LOSP) valdes priekšsēdētāja amatā uz nākamajiem 
trīs gadiem ir atkārtoti ievēlēts Garkalnes novada 
deputāts, Latvijas Zirgaudzētāju biedrības valdes 
priekšsēdētājs Edgars Treibergs. 

LOSP ir Latvijas lielākā un nozīmīgākā nacionālā līme-
ņa lauksaimnieku konsultatīvā padome, kas apvieno 59 
lauksaimniecības nozaru un daudznozaru valsts līmeņa 
nevalstiskās organizācijas un kopumā pārstāv vairāk kā 
12 345 ražojošo lauksaimnieku. LOSP iesaistās Latvijas 
lauksaimniecības un lauku attīstības politikas veidošanā 
un īstenošanā sadarbībā ar valsts likumdevējiem, valsts 
pārvaldes institūcijām, Zemkopības ministriju, citiem 
sociālajiem sadarbības partneriem un pašvaldībām.
Aktīva iesaistīšanās LOSP un lauku attīstības jautājumu 
risināšanā dos ieguvumu arī viesiem Garkalnes novada 
iedzīvotājiem, jo LOSP risina ne tikai lauksaimniecības 
jautājumus, bet arī jautājumus, kas saistīti ar mežsaim-
niecību, akvakultūru un iekšējo ūdeņu apsaimniekoša-
nu un infrastruktūras uzlabošanu pašvaldību teritorijās. 

No 2014. līdz 2020. gadam Latvijas lauksaimniekiem ir 
ieplānots budžets apmēram 2,4 miljardu euro. 

Kā nozīmīgu piemēru pašvaldības deputātu sadarbībai 
ar LOSP rūpējoties par mūsu iedzīvotāju interesēm var 
atzīmēt Eiropas Savienības atbalstu mūsu novadam 
LEADER programmas ietvaros. Garkalnes novada part-
nerība “Zaļā vārna” izmantojot LEADER ir atbalstījusi 
projektus, kas palīdzēja īstenot daudzas mūsu iedzīvotā-
ju ieceres sekojošās jomās:

• jaunu alternatīvo sociālo un sadzīves pakalpojumu 
izveide un esošo sociālo un sadzīves pakalpojumu kva-

litātes uzlabošana un pilnveidošana dažādām sociālām 
grupām;
• uzņēmējdarbības, individuālās nodarbinātības veicinā-
šana;
• sporta, kultūras, izglītojošo, atpūtas un citu brīvā laika 
pavadīšanas aktivitāšu un vietu attīstība;
• atbalsts iedzīvotāju un dažādu sabiedrības pārstāvju - 
bērnu, pusaudžu, pensionāru, invalīdu, sieviešu un citu 
interešu aizsardzībai un sabiedrisko aktivitāšu realizē-
šanai.

Priecīga ziņa mūsu novada iedzīvotājiem, ka Eiropas 
Savienība 2014.-2020. gada plānošanas periodā ir 
nolēmusi LEADER programmas ietvaros atvēlēt vairāk 
līdzekļus kā līdz šim. Šajā ziņā ievērojams nopelns ir 
Edgara Treiberga vadītājam LOSP aizstāvot novada 
iedzīvotāju intereses, jo LOSP valdes priekšsēdētāja 
vietnieks ES jautājumos un Latvijas Biškopības bied-
rības vadītājs Armands Krauze  pārstāvot mūsu valsts 
intereses Eiropas Ekonomikas un Sociālo lietu komitejā 
panāca komitejas atzinumu, ka LEADER programmai 
jāpalielina finansējums un jāpalielina vietējo partnerību 
loma un vietējo iedzīvotāju tiešu līdzdalību dialogā par 
turpmākās attīstības prioritātēm. 

LOSP pārstāvja Armanda Krauzes un citu mūsu pār-
stāvju veiksmīgais darbs pārstāvot Latvijas intereses Bri-
selē ir guvis panākumus un jau pavisam drīz Garkalnes 
novada iedzīvotāji varēs apgūt divreiz lielāku LEADER 
finansējumu gan sadzīves pakalpojumu, sporta un 
kultūras aktivitāšu atbalstam, gan arī uzņēmējdarbības 
atbalstam mazajiem un vidējiem uzņēmumiem. 

Nākamajos septiņos gados gaidīsim LEADER prog-
rammas augļus, kuru iegūšanā mums palīdzēja Edgars 
Treibergs un Armands Krauze.

Mārcis Bauze-Krastiņš

Priecīga ziņa mūsu novada iedzīvotājiem

12. aprīlī Garkalnes novada lielgabarīta atkritumu talka
Pašvaldības SIA „Garkalnes Komunālserviss” informē, ka šī gada Lielgabarīta atkritumu savākša-
nas talka notiks 12. aprīlī.

Ik gadu iedzīvotāju aktivitāte ir tik liela, ka kļūst grūti izdomāt jaunus epitetus, lai izteiktu iedzīvotā-
jiem pateicību par savu īpašumu un novada sakopšanu. Šogad ļoti īsi, bet no sirds – paldies Jums!

Garkalnes novada iedzīvotājiem tiek piedāvāta iespēja bez maksas nodot:
• Vieglo automašīnu riepas bez diskiem (tikai Komunālservisa teritorijā) saimnieciskās darbības veicē-
jus lūdzam tomēr griezties pie uzņēmumiem, kas nodarbojas ar riepu pieņemšanu vairumā;
• Nolietotu santehniku – vanna, pods, krāns utt.;
• Mēbeles (nestiklotas) – gulta, galds, krēsls, skapis utt.;
• Visa veida sadzīves tehniku – ledusskapis, veļas mašīna, gāzes plīts, televizors un datortehnika utt.;
• Dažādus metāla izstrādājumus – stieples, žogus, caurules, loksnes utt.;

• Tikai ATSEVIŠĶI pudeļu un logu stiklu (tikai Komunālservisa teritorijā, speciālā konteinerā);
• Arī šogad netiks pieņemts šīferis un bīstamie atkritumi.

Tie, kam ir savs transports, tiek laipni gaidīti ar savām lielgabarīta mantām pieņemšanas punktā - 
Vidzemes šosejā 1, Garkalnē, slēgtā garāžu teritorijā no plkst. 9.00 līdz 14.00, talkas dienā, kā arī katru 
darba dienu no 14.aprīļa līdz Lielajai talkai (iepriekš obligāti pazvanot, lai atveram vārtus!).

Kā ik gadu iedzīvotājiem, kuriem nav iespējas nevajadzīgās mantas atgādāt pašiem, ir iespēja pieteikt 
bezmaksas transportu, zvanot pa tālruņiem 67998645 vai 26616679 līdz 10.aprīlim. 

Lai veiksmīgi organizētu darbu, zvanot ir jāpiesaka izvedamo lietu apjoms. Lielgabarīta mantām obligāti 
ir jābūt vietā, kur var piebraukt ar kravas automašīnu. Ļoti vēlams arī nodrošināt palīdzību iekraujot.

PSIA “Garkalnes Komunālserviss”


